

阜阳师范大学 2025 年国际学生招生简章

Fuyang Normal University Admission Prospectus for International Applicants 2025

学校简介 Profile of FYNU

阜阳师范大学坐落在安徽省西北部的阜阳市。阜阳是千年历史文化古城、中国特色魅力城市、全国文明城市，是老庄文化发源地、管鲍故里、三曹故乡，有着“百亿粮仓、颍淮善郡、书法名城、生态水城”的美誉。

Fuyang Normal University (FYNU) is located in Fuyang City, a millennial historical and cultural city in the northwestern part of Anhui Province. Fuyang is the birthplace of Lao Zhuang culture, the hometown of Guan Zi and Bao Shuya, and the hometown of Cao Cao, Cao Pi, and Cao Zhi. It enjoys the reputation of being “a granary with billions of tons of grain, a benevolent prefecture nestled in the Ying and Huai River basins, a renowned city for calligraphy, and an ecological water city.”

学校创办于 1956 年，1978 年设立阜阳师范学院，2019 年更名为阜阳师范大学。学校现有全日制在校本科生 23769 人、研究生 987 人，拥有 70 个本科专业、23 个硕士学位授权点、2 个博士学位立项建设学科、1 个博士后工作站。

FYNU was founded in 1956, established as Fuyang Teachers College in 1978, and renamed Fuyang Normal University in 2019. There are currently 23769 full-time undergraduate students studying in 70 undergraduate majors, and 987 graduate students pursuing their master's degrees in 23 subjects in the university. FYNU has 2 doctoral degree programs, and 1 postdoctoral research station.

建校 60 多年来，学校已发展成为教师教育特色鲜明、应用型优势初步彰显、多学科协调发展、具有较大影响的省属地方高校，人才培养质量赢得广泛赞誉，服务区域经济社会发展成效显著。

Over the past 60+ years since its establishment, FYNU has developed into a provincial university with distinctive characteristics in teacher education, initial advantages in applied research, coordinated development of multiple disciplines, and significant influence. The quality of talent cultivation of FYNU has won widespread praise, and the university has achieved remarkable results in serving the economic and social development of the region.

学校坚持开放办学，不断扩大国际交流合作影响力。接收外国留学生来校短期进修、攻读学士或硕士学位，与全球 40 余所高等院校建立了长期友好合作与学术交流关系。

FYNU adheres to the principle of open education and continuously expands its international exchange and cooperation. It has been approved to receive foreign students for short-term study or to pursue bachelor's or master's degrees. It has established long-term friendly relationships with more than 40 universities worldwide.

学校国际学术交流活跃，国际化办学氛围浓郁，常年开展丰富多彩的国际文化交流活动。

FYNU is active in international academic exchanges, has a strong atmosphere of international education, and regularly organizes colorful international cultural activities.

招生类型 Enrollment Types

非学历教育 Non-degree Education

我校 2025 年计划招收的非学历教育国际学生包括预科生（学历合格但需进行汉语补习的学历国际学生）和汉语进修生两类，总人数不超过 10 人，学习时间原则上不低于 1 年（两学期）。

The non-degree international students planned to be admitted to FYNU in 2025 include two categories: preparatory students who have academic qualifications but need to improve their Chinese, and Chinese language refresher students, with a total number not exceeding 10. In principle, the study duration is not less than one year (i.e., two semesters).

学历教育 Degree Education

我校 2025 年计划招收的学历教育国际学生包括本科（学士学位）和研究生（硕士学位）层次，总人数不超过 20 人。本科层次专业学习年限一般为 4-6 年，硕士层次专业学习年限一般为 3-5 年。

The international students to be recruited by FYNU in 2025 include undergraduate (Bachelor's degree) and graduate (Master's degree) levels, a total number not exceeding 20. The duration of undergraduate programs is generally 4-6 years, while the duration of master's programs is generally 3-5 years.

招生专业 Enrollment Majors

本科层次专业 Bachelor's Degree Programs

类别 Category	学院 Schools	专业 Programs
I 类 Category I	文学院 School of Chinese Language and Literature	汉语言文学、新闻学、网络与新媒体 Chinese Language and Literature, Journalism, Network and New Media
	外国语学院 School of Foreign Languages	英语、日语、翻译 English, Japanese, Translation
	法学院 School of Law	法学 Law
	历史文化与旅游学院 School of History, Culture and Tourism	历史学、地理科学、地理信息科学 History, Geographic Science, Geographic Information Science

	教育学院 School of Education	应用心理学 Applied Psychology
	马克思主义学院 School of Marxism	思想政治教育 Ideological and Political Education
II 类 Category II	经济学院 School of Economics	经济学、电子商务、经济统计学、金融工程 Economics, E-commerce, Economic Statistics, Financial Engineering
	商学院 Business School	工商管理、财务管理、工程造价 Business Administration, Financial Management, Project Costing
	数学与统计学院 School of Mathematics and Statistics	信息与计算科学、统计学、 数学与应用数学、大数据管理与应用 Information and Computational Science, Statistics, Mathematics and Applied Mathematics, Big Data Management and Application
	物理与电子工程学院 School of Physics and Electronic Engineering	电气工程及其自动化、物理学、通信工程、 机器人工程、新能源材料与器件、电子信息科学与技术 Electrical Engineering and Automation, Physics, Communications Engineering, Robotics Engineering, New Energy Materials and Devices, Electronic Information Science and Technology
	化学与材料工程学院 School of Chemistry and Materials Engineering	化学、应用化学、材料化学、制药工程 Chemistry, Applied Chemistry, Materials Chemistry, Pharmaceutical Engineering
	生物与食品工程学院 School of Biology and Food Engineering	生物科学、智慧牧业科学与工程、 生物制药、食品质量与安全 Biological Science, Smart Animal Husbandry Science and Engineering, Biopharmaceuticals, Food Quality and Safety

	计算机与信息工程学院 School of Computer and Information Engineering	计算机科学与技术、物联网工程、 数据科学与大数据技术、智能科学与技术、软件工程 Computer Science and Technology, Internet of Things Engineering, Data Science and Big Data Technology, Intelligent Science and Technology, Software Engineering
III 类 Category III	美术学院 School of Fine Arts	美术学、视觉传达设计、环境设计、绘画 Fine Arts, Visual Communication Design, Environmental Design, Painting
	音乐与舞蹈学院 School of Music and Dance	音乐学、音乐表演、舞蹈学 Musicology, Music Performance, Dance
	体育学院 School of Sports	体育教育 Physical Education

硕士层次专业 Master's Degree Programs

类别 Category	学院 Schools	专业 Programs
I 类 Category I	文学院 School of Chinese Language and Literature	中国语言文学、学科教学（语文）、新闻与传播 Chinese Language and Literature, Subject Teaching (Chinese), Journalism and Communication
	外国语学院 School of Foreign Languages	学科教学（英语）、翻译 Subject Teaching (English), Translation
	法学院 School of Law	法律 Law
	历史文化与旅游学院 School of History, Culture and Tourism	博物馆、学科教学（地理）、 学科教学（历史）、城乡规划学 Museum, Subject Teaching (Geography), Subject Teaching (History), Urban and Rural Planning
	教育学院 School of Education	教育管理、小学教育 Education Management, Primary Education
	马克思主义学院 School of Marxism	马克思主义理论、学科教学（思政） Marxist Theories, Subject Teaching (Ideology and Politics)

II 类 Category II	经济学院 School of Economics	金融、数字经济 Finance, Digital Economy
	商学院 Business School	工商管理学、会计、工程管理、物流工程与管理 Business Administration, Accounting, Project Management, Logistics Engineering and Management
	数学与统计学院 School of Mathematics and Statistics	学科教学（数学）、数学 Subject Teaching (Maths), Maths
	物理与电子工程学院 School of Physics and Electronic Engineering	学科教学（物理）、科学与技术教育 Subject Teaching (Physics), Science and Technology Education
	化学与材料工程学院 School of Chemistry and Materials Engineering	化学、学科教学（化学）、材料与化工 Chemistry, Subject Teaching (Chemistry), Materials and Chemical Engineering
	生物与食品工程学院 School of Biology and Food Engineering	生物学、生物与医药、学科教学(生物) Biology, Biology and Medicine, Subject Teaching (Biology)
	计算机与信息工程学院 School of Computer and Information Engineering	智能科学与技术 Intelligent Science and Technology
III 类 Category III	美术学院 School of Fine Arts	美术与书法 Fine Arts and Calligraphy
	音乐与舞蹈学院 School of Music and Dance	音乐 Music
	体育学院 School of Sports	体育教育 Physical Education

注：英语、翻译专业使用英汉双语授课，日语专业使用日汉双语授课，其他专业主要使用汉语授课。

Note: English and Translation programs are taught in both English and Chinese, Japanese program is taught in both Japanese and Chinese, and all other programs are mainly taught in Chinese.

费用 Tuition and Fees

收费项目 Fee Items	金 额（人民币） Amount (RMB)	备注 Notes
报名费 Registration Fee	400 元 RMB 400	此费用不退 This fee is non-refundable
学 费 Tuition	非学历生（预科生、汉语进修生）15000 元/学年 Non-degree students (preparatory students, Chinese language refresher students) : RMB 15,000/academic year	
	本科生（I 类）15000 元/学年 Bachelor's degree applicants (Category I): RMB 15,000/academic year	
	本科生（II 类）18000 元/学年 Bachelor's degree applicants (Category II): RMB 18,000/academic year	
	本科生（III 类）23000 元/学年 Bachelor's degree applicants (Category III): RMB 23,000/academic year	
	硕士生（I 类）18000 元/学年 Master's degree applicants (Category I): RMB 18,000/academic year	
	硕士生（II 类）20000 元/学年 Master's degree applicants (Category II): RMB 20,000/academic year	
	硕士生（III 类）24000 元/学年 Master's degree applicants (Category III): RMB 24,000/academic year	
住宿费 Accommodation Fee	双人间：3000 元/学年/生 Double-bed Room: RMB 3,000/academic year/person	经学校批准在校外住宿的国际学生，无需向学校缴纳此费用 International students who are approved by FYNU to live off-campus are not required to pay this fee to the university
教材费 Teaching Materials Fee	500 元/学年 RMB 500/academic year	多退少补 refund for over-payment and extra charge for underpayment

注：其他费用如居留许可证费、体检费、健康保险费由国际学生自理。

Note: Other expenses such as residence permit fees, physical examination fees, and health insurance fees will be borne by the international students themselves.

奖学金政策 Scholarship Policy

1. 阜阳师范大学国际学生奖学金 FYNU Scholarship for International Students

硕士研究生 For Master's Degree Applicants	I 类 Category I	一等奖学金：29000 元/人/学年 二等奖学金：26000 元/人/学年 三等奖学金：23000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 29,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 26,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 23,000/person/academic year
	II 类 Category II	一等奖学金：31000 元/人/学年 二等奖学金：28000 元/人/学年 三等奖学金：25000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 31,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 28,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 25,000/person/academic year
	III 类 Category III	一等奖学金：35000 元/人/学年 二等奖学金：32000 元/人/学年 三等奖学金：29000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 35,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 32,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 29,000/person/academic year
本科生 For Bachelor's Degree Applicants	I 类 Category I	一等奖学金：23000 元/人/学年 二等奖学金：21000 元/人/学年 三等奖学金：19000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 23,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 21,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 19,000/person/academic year

	II 类 Category II	一等奖学金：26000 元/人/学年 二等奖学金：24000 元/人/学年 三等奖学金：22000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 26,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 24,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 22,000/person/academic year
	III 类 Category III	一等奖学金：31000 元/人/学年 二等奖学金：29000 元/人/学年 三等奖学金：27000 元/人/学年 First-class Scholarship: RMB 31,000/person/academic year Second-class Scholarship: RMB 29,000/person/academic year Third-class Scholarship: RMB 27,000/person/academic year
非学历生（预科生、汉语进修生） For Non-degree Applicants (preparatory students, Chinese language refresher students)		15000 元/人/学年 RMB 15,000/person/academic year

2. 单项优秀奖 Individual Excellence Award

来校学习国际学生参加各种竞赛和活动取得奖励，为学校争得荣誉，学校给予单项奖励。

International students studying at FYNU who participate in various competitions and activities, win awards and gain honors for FYNU, will be awarded with an individual award.

入学基本条件 Basic Requirements

1. 学历要求 Academic Requirements

预科生、申请本科层次学习的学历生应具有相当于中国高级中学毕业的学历；申请硕士层次专业学习的学历生应具有学士学位。

Preparatory students and those applying for undergraduate programs should possess an academic qualification equivalent to that of graduating from a senior high school in China; those applying for master's programs should possess a bachelor's degree.

汉语进修生的学历可适当放宽，但一般应初中毕业或具有同等学历。

The academic qualifications for Chinese language refresher students can be appropriately relaxed, but generally, they should have graduated from junior high school or possess an equivalent qualification.

2. 语言要求 Language Requirements

申请汉语授课专业的学历生，入学时汉语应不低于《国际汉语能力标准》四级（HSK4）水平，毕业时汉语须达到《国际汉语能力标准》五级（HSK5）及以上水平。

For students applying for Chinese-taught degree majors, their Chinese proficiency upon enrollment should be no lower than Level 4 (HSK4) of the International Chinese Language Proficiency Standards, and upon graduation, their Chinese proficiency must reach Level 5 (HSK5) or above of the same standards.

对预科生、汉语进修生入学时汉语水平不作要求。

There are no requirements for the Chinese proficiency of preparatory students and Chinese language refresher students upon enrollment.

3. 其他要求 Other Requirements

申请预科生、进修生及本科学习者，须年满 18 周岁；

All preparatory students, Chinese language refresher students, and undergraduate learners must be at least 18 years old;

持有外国护照及来华有效学习类签证；

Applicants must hold a foreign passport and a valid study visa to China;

有能力承担来我校留学的相关费用；

Applicants must have the ability to afford the expenses related to studying at FYNU;

身体健康，对华友好，无不良嗜好。

Applicants must be physically healthy, friendly to China, and have no bad habits.

申请时间 Application Time

2025 年 1 月 1 日至 2025 年 6 月 30 日止。

From January 1st, 2025 to June 30th, 2025.

申请材料 Application Materials

1. 申请人护照复印件；

Copy of the applicant's passport;

2. 《阜阳师范大学国际学生入学申请表》；

Application Form for International Students Enrolling at Fuyang Normal University;

3. 国际汉语水平考试（HSK）成绩报告单（非学历生不提供）；

Report card of the International Chinese Language Proficiency Test (HSK) (not required for non-degree students);

4. 《外国人体格检查表》复印件（须用英文填写，来华时随身携带原件）；

Copy of the “Physical Examination Form for Foreigners” (to be filled out in English, and bring the original when coming to China);

5. 无犯罪记录证明（非中英文的须提供经公证的中文或英文翻译件）；

Certificate of no criminal record (if the certificate is not in Chinese or English, a notarized translation in Chinese or English must be provided);

6. 银行存款证明（至少相当于人民币 5 万元）；

Bank deposit certificate (equivalent to at least RMB 50,000);

7. 最高学历证明（需公证）；如申请人为在校学生，需另外提交本人就读学校出具的在学证明（中英文以外文本需附经公证的中文或英文的译文）；

Highest degree certificate (to be notarized); if the applicant is a student, an additional school attendance certificate issued by the applicant's current school (if the text is not in Chinese or English, a notarized translation in Chinese or English must be attached);

8. 前一学历阶段学习成绩单（非中英文的文本须附经公证的中文或英文翻译件）；

Transcript of the previous educational stage (if the text is not in Chinese or English, a notarized translation in Chinese or English must be attached);

9. 来我校学习或研究计划（不少于 600 字）；

Learning or research plan at FYNU (no less than 600 words);

10. 近期证件照片 4 张（护照照片尺寸）；

Four recent passport-sized photos;

11. 如申请奖学金，须提交《阜阳师范大学国际学生奖学金申请表》；

If applying for a scholarship, the "Fuyang Normal University International Student Scholarship Application Form" must be submitted;

12. 申请攻读硕士学位者须提供 2 封推荐信（由 2 名教授或副教授出具，且须经所在学校确认签字盖章）；

Applicants applying for a master's degree must provide 2 recommendation letters (issued by 2 professors or associate professors, and confirmed, signed, and stamped by the applicant's school);

13. 其他能够展示自己才华的获奖证明材料；

Other award-winning materials that can demonstrate your talent;

14. 外籍华人须提供入籍外国 4 年以上、且最近 4 年（截至 2025 年 4 月 30 日前）之内在入籍国实际居住 2 年以上的证明；

Foreign-born Chinese must provide proof that they have been naturalized in a foreign country for more than 4 years and have resided in the country of naturalization for more than 2 years within the last 4 years (as of April 30, 2025);

15. 在华学习或工作的申请人应提交来华签证或在华居留许可扫描件；在华学习申请转学者应提交在读学校国际学生管理部门出具的转学同意函、成绩单和推荐信。

Applicants studying or working in China should submit a scanned copy of their visa or residence permit in China; applicants studying in China who wish to transfer to FYNU should submit a letter of consent for transfer, transcript, and recommendation letter issued by the international student management department of the current school.

以上申请材料请按顺序编号，在报名截止时间内打包发送至指定邮箱 **sie@fynu.edu.cn**。

Please number the above application materials in order and send them to the designated email address **sie@fynu.edu.cn** in a package within the registration deadline.

申请程序 Application Procedures

1. 登录阜阳师范大学国际教育学院官网下载并填写相关表格

(<http://www.fynu.edu.cn/gjjyxy/zsxx/bgxz.htm>) ；

Log in to the official website of the School of International Education, FYNU to download and fill out the relevant forms (<http://www.fynu.edu.cn/gjjyxy/zsxx/bgxz.htm>);

2. 缴纳报名费人民币 400 元 ；

Pay a registration fee of RMB 400;

3. 按时参加学校举行的国际学生录取面试 ；

Participate in the international student admission interview held by FYNU on time;

4. 登录我校国际教育学院官网，查询录取结果 ；

Log in to the official website of the School of International Education, FYNU to check the admission results;

5. 查收电子版录取通知书，下载 JW202 表或 DQ 表 ；

Receive the electronic version of the Letter of Admission, and download the JW202 form or DQ form;

6. 凭电子版录取通知书向所在国中国大使馆申请来华学习类签证 ；

Apply for a study visa to China at the Chinese Embassy in your country with the electronic version of the Letter of Admission;

7. 按通知书要求来阜阳师范大学报到。

Report to FYNU according to the requirements of the Letter of Admission.

缴费账户 Payment Accounts

在中国境内的申请者请使用以下账号缴费：

Applicants within China, please use the following account for payment:

收款人户名	阜阳师范大学
收款人账号	12014001040006225
收款人开户行	中国农业银行股份有限公司阜阳颍州支行

在中国境外的申请者请使用以下账号缴费：

Applicants outside of China, please use the following account for payment:

收款人账户行名称 Beneficiary's Bank	AGRICULTURAL BANK OF CHINA, ANHUI BRANCH QINGHE RD. SUB BRANCH
SWIFT BIC	ABOCCNBJ120
CNAPS CODE	103372051603
收款人账户行地址 Beneficiary's Bank address	NO. 256 QINGHE RD. YINGZHOU DISTRICT, FUYANG, ANHUI, CHINA
收款人账号 Beneficiary's A/C NO.	12014001040006225
收款人名称 Beneficiary's Name	FUYANG NORMAL UNIVERSITY
收款人地址 Beneficiary's Address	QINGHE ROAD FUYANG CITY, ANHUI PROVINCE, CN

联系方式 Contact Information

阜阳师范大学国际教育学院

地址：中国安徽省阜阳市清河西路 100 号

网址：<http://www.fynu.edu.cn/gjjyxy/index.htm>

电话：+86-558-2596896, 2596236

邮箱：sie@fynu.edu.cn

Fuyang Normal University

School of International Education

Address: 100 West Qinghe Road, Fuyang City, Anhui Province, China

Website: <http://www.fynu.edu.cn/gjjyxy/index.htm>

Tel: +86-558-2596896, 2596236

Email: sie@fynu.edu.cn